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ChatGPT is de op kunstmatige intelligentie gebaseerde 
antwoordmachine die de laatste maanden enorm populair is 
geworden. Zou het ook verstand van fietsen hebben? Om daar 
achter te komen, stelde ik de machine twee vragen. De eerste: Wat 
is de lol van fietsen? 
ChatGPT: 
Fietsen kan voor veel mensen om verschillende redenen een leuke en 
plezierige activiteit zijn: 

●  Lichaamsbeweging: Fietsen is een geweldige manier om 

lichaamsbeweging te krijgen, wat de algehele gezondheid en 

conditie kan helpen verbeteren. 

●  Frisse lucht en natuur: Fietsen biedt de mogelijkheid om tijd 

buiten door te brengen, frisse lucht in te ademen en te genieten 

van de natuur. 

●  Avontuur: Fietsen kan een middel zijn om nieuwe gebieden te 

verkennen en op avontuur te gaan, of dat nu op stads- of 

landwegen is. 

●  Kosteneffectief vervoer: Voor veel mensen is fietsen een 

kosteneffectieve manier van vervoer, vooral in steden waar 

autorijden duur kan zijn. 

●  Socialisatie: Fietsen kan een leuke en sociale activiteit zijn, of je 

nu met vrienden fietst of deelneemt aan groepsritten. 

●  Uitdaging en persoonlijke groei: Fietsen kan een persoonlijke 

uitdaging zijn, of het nu gaat om jezelf pushen om verder en 

sneller te gaan, of het werken aan technische vaardigheden. 

Uiteindelijk verschilt het plezier van fietsen van persoon tot persoon, maar 
het is een geweldige manier om actief te worden, nieuwe plaatsen te 
verkennen en plezier te hebben. 
Wow, ChatGPT kan zo de marketingafdeling van de fietsersbond 
gaan versterken. Benieuwd of dat ook lokaal al geldt. Tijd voor vraag 
2: Is de regio Eindhoven een goede plek om te fietsen?  
ChatGPT: 
Ja, de regio Eindhoven in Nederland wordt beschouwd als een geweldige 
plek om te fietsen. Nederland wordt algemeen erkend als een van de 
meest fietsvriendelijke landen ter wereld, en Eindhoven is daarop geen 
uitzondering. In Eindhoven en omgeving zijn er goed aangelegde 
fietspaden, waardoor het gemakkelijk en veilig is om te fietsen. Het vlakke 
terrein maakt het toegankelijk voor mensen van alle leeftijden en niveaus, 
en er zijn veel mooie routes om te verkennen. De stad heeft ook een 
sterke fietscultuur; veel inwoners gebruiken de fiets als hun belangrijkste 
vervoermiddel. 
Bovendien is Nederland de thuisbasis van veel hoogwaardige 
fietsfabrikanten en winkels, waardoor het gemakkelijk is om de juiste 
uitrusting te vinden. Met de combinatie van een prachtig landschap, een 
goed ontwikkelde fietsinfrastructuur en een sterke fietscultuur is Eindhoven 
zeker een geweldige plaats voor mensen die van fietsen houden. 
Ik heb er weinig aan toe te voegen. Behalve dit: als u écht wilt weten 
hoe het zit met fietsen in en rond Eindhoven, blader dan snel door 
en geniet van al het nieuws van onze correspondenten. Veel 
leesplezier! 
. 
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De televisie op het plein 
Een paar weken geleden werd op zondagmorgen de katholieke mis 
uitgezonden op de televisie vanuit de kerk aan het plein waar ik 
woon. Mooie neogotische kerk, rijksmonument, niks mis mee. 
Dat plein is een beetje onhandig van vorm: een (betaald) deel voor 
de ingang van de kerk en een onbetaald deel aan de zijkant van de 
kerk (voor de kijker rechts). Een nauwe doorgang verbindt die 
twee stukken van het plein. 
Als bewoners aan het plein hadden we een brief gekregen van de 
parochie met uitleg over wat er ging gebeuren en op welke 
momenten. Vooral ook interessant omdat de exercitie dit jaar nog 
zes keer zou/zal gaan volgen. 
De tv bleek vijf parkeerplaatsen nodig te hebben aan de linkerkant 
van de kerk en die zouden vanaf vrijdagavond worden 
vrijgehouden, daarna kwam in de loop van zaterdag de lichtbrigade 
om de kerk uit te lichten en een aggregaat om de stroom 
daarvoor te leveren. Op zondag zou dan in alle vroegte de rest 
komen, de regiewagen met de schotel en zo nog wat 
ondersteunend spul. 
Prima, geen probleem. De linkerkant van de kerk, dat was op het 
betaalde deel, ver van ons appartementencomplex en ook ver van 
de nauwe doorgang tussen de twee delen. 
Op de vrijdag bleek het toch allemaal anders te zijn dan wij 
dachten. Links van de kerk bleek door te parochie bedoeld te zijn, 
gezien vanaf het altaar naar de in-/uitgang aan het plein; op het 
krapste deel van het plein dus. ’s Avonds bleek in de praktijk om 
negen uur ’s ochtends te zijn. Vrijhouden van vijf parkeerplaatsen 
in het centrum van Eindhoven, dat lukt niet zomaar, zeker niet als 
het hard waait, als je dan wegenlint gebruikt en dat vastmaakt aan 
paaltjes met een heel smal betonnen voetje. Geen wonder dus dat 
het vrijhouden jammerlijk mislukte. Geen enkele actie verder, dus 
al dat vrijhouden was ook nergens voor nodig. 
Zaterdag: Het aggregaat werd zo ongeveer op de plaats van de 
enkele fietsenstandaarden geplaatst. De lichtmannen brachten hun 
spullen en waren kort daarna weer weg. Vrijhouden van 
parkeerplaatsen was ook op zaterdag nergens goed voor. Maar 
toch, rond middernacht waren van de vijf parkeerplaatsen vier 
vakken leeg. Eén autootje stond er al dagen en is er ook alle dagen 
blijven staan. 
Zondagochtend bleek de hele doorgang in al vroegte in beslag 
genomen te zijn door de televisiewagens. De regiewagen (een 
flinke vrachtwagen met schotel), wat busjes, ook van de 
lichtmannen. 
Het ging allemaal van een leien dakje begrepen wij later, over het 
enige probleem dat er wel was, had niemand het. Alle autoverkeer 
kon alleen van het ene deel van het plein naar het andere komen 
om een lantaarnpaal heen, via het fietspad. Ach ja, een fietspad. 
Het zijn maar fietsers, hè. 
Nog zes keer dus, het zijn maar fietsers. 

Wim Boselie 

 

Column 
 

Hallo? 
Is daar iemand?? 
De Menselijke Glimworm 
‘Heerlijk, al die blije gezichten weer in de trein 
vanochtend’ zeg ik tegen mijn echtgenoot. Voor 
mijn werk moest ik richting Breda. Om mij heen 
zag ik uitsluitend Menselijke Glimwormen, 
vastgekleefd aan hun scherm. De gezichten zachtjes 
opgloeiend in de schemerige coupé.  
Mijn papieren krant laat ik maar in mijn tas; wie 
weet word ik wel afgevoerd naar de afdeling 
ongeneeslijke fossielen.  
In het verkeer zie ik hetzelfde beeld. Sinds corona 
lijken we nog minder met elkaar te maken te willen 
hebben. Ieder voor zich en ja, wie voor ons allen? 

Ooit zaten we kromgebogen over ons stuur tegen 
de wind, nu zitten we krom boven onze 
smartphones.  
Zo innig als onderstaand hoeft nou ook weer niet, 
maar wel blijft mijn vraag: zien we elkaar nog wel in 
het verkeer? Gunnen we elkaar weer ruimte en 
contact? 
Marion Jansen 
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 D i c k V e r h a a r t  

 

Paaltjes 
Bij deze aflevering van het Ventiel vind je een sticker van de paaltjesactie van de Fietserbond. Wim Boselie schreef, in zijn column in 
Ventiel 187, nogal badinerend over deze actie. Echter, volgens cijfers van de Fietsersbond komen jaarlijks zo’n 2400 fietsers op de 
spoedeisende hulp door een botsing met een paaltje. Daarvan zijn 1500 mensen er ernstig aan toe. Er vallen zelfs doden door 
aanrijdingen met paaltjes. (zie bijv. https://www.fietsersbond.nl/nieuws/tia-komt-in-botsing-met-paaltje-de-impact-van-zon-knal-is-stevig/) 
Dus alle reden om paaltjes kritisch te bekijken. Veel paaltjes worden de hele winter weggehaald om strooien te vereenvoudigen. 
Wanneer dit geen problemen geeft, dan kunnen ze het hele jaar wel gemist worden. Sommige paaltjes zijn gewoon wel nodig om hinder 
of gevaar door auto’s op het fietspad te voorkomen – zie ook hiervoor de column van Wim. Het is dan zaak om ze ook veilig uit te 
voeren, d.w.z altijd goed zichtbaar en ruim van tevoren ingeleid met een lijn- of ribbelmarkering. Kennisinstituut CROW heeft daar ook, 
helaas niet bindende, richtlijnen voor, maar uit onderzoek van de Fietsersbond blijkt dat een grote meerderheid van de paaltjes in 
Nederland hier niet aan voldoet. 

Dus nu aan de slag met je sticker 

 Zoek een gevaarlijk paaltje in je buurt of ga naar dat paaltje waar je al een keer (bijna) tegenaan bent gereden.  

 Keur het paaltje: Is dit paaltje noodzakelijk? Staat het op een goede plek of juist heel gevaarlijk vlak na een bocht? Is het paaltje 
goed zichtbaar en is er duidelijke inleidende markering? Zie ook foto 1 

o Is het een overbodig gevaarlijk paaltje?  
▪ Plak de sticker. 
▪ Maak een foto van het paaltje met de sticker en mail hem (met duidelijke aanduiding van de locatie!) naar 

zuidoostbrabant@fietsersbond.nl en plaats eventueel ook de foto op sociale media met de hashtag #dezepaalstaatindeweg.  
▪ Meld het paaltje bij je gemeente. Ga hiervoor naar het meldpunt van je gemeente of gebruik de BuitenBeter app en laat weten 

waarom dit paaltje niet oké is. 
o Is het een gevaarlijk maar noodzakelijk paaltje? 
▪ Plak géén sticker. 
▪ Maak een foto van het paaltje en mail hem (met duidelijke aanduiding van de locatie!) naar zuidoostbrabant@fietsersbond.nl en leg 

uit waarom het paaltje noodzakelijk en, indien mogelijk, hoe het minder gevaarlijk kan worden uitgevoerd. 
▪ Meld de gevaarlijke situatie bij je gemeente. Ga hiervoor naar het meldpunt van je gemeente of gebruik de BuitenBeter app en laat 

weten waarom det paaltje in deze vormgevaarlijk is 
o Is het paaltje ongevaarlijk? 
▪ Ga op zoek naar een gevaarlijk paaltje. 

 

B e s t u u r s p e r i k e l e n 

Vrijwilligers gezocht 
Zowel de gemeente Eindhoven als andere gemeenten in de regio (onder de noemer Brainport Bereikbaar) gaan zich de komende 
jaren wat meer richten op de ‘zachte’ kant van het fietsen. Naast aandacht voor de harde kant, de infrastructuur, komt er meer 
aandacht voor de mens, de fietser zelf. Dat zijn campagnes bijvoorbeeld om meer mensen op de fiets naar het werk te krijgen, maar 
ook activiteiten gericht op het promoten van de fiets voor senioren of het stimuleren van de fietsverkeersexamens bij scholen. 
Slechts zo’n 50% van de basisscholen doet mee met de fietsverkeersexamens.  
Vanuit de Fietsersbond willen we daar graag aan bijdragen. We zoeken iemand die het leuk vindt om met de gemeente en andere 
partijen (als bv Lumens of Wij Eindhoven) mee te denken hierover. Of een beetje concreter: we krijgen regelmatig vragen of we ook 
fietslessen verzorgen, soms voor senioren, soms voor Oekraïense vluchtelingen, soms voor andere doelgroepen. Dus ook 
fietsdocenten (of zelfs iemand die als coördinator wil zorgen voor het opleiden van fietsdocenten) kunnen we goed gebruiken. Meer 
info daarover is te vinden via https://www.fietsersbond.nl/onderweg/fietsschool/. Reacties en vragen over de lokale situatie mogen 
naar eindhoven@fietsersbond.nl. 
 

zo hoort het niet zo hoort het 
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F i e t s e r s b o n d  Z O - B r a b a n t  

Uitnodiging Regiodag 15 april 2023 
Op zaterdag 15 april aanstaande is het weer zover: dan organiseert 
het bestuur van de Fietsersbond Zuidoost-Brabant de jaarlijkse 
Regiodag. Dit jaar zijn we te gast in de gemeente Gemert-Bakel. 
 
We nodigen jullie van harte uit voor deze Regiodag. Vanaf 10:00 uur 
zijn jullie welkom in het Boerenbondsmuseum, Pandelaar 106, 5421 
NJ Gemert. (boerenbondsmuseum.nl) 
 
De jaarvergadering van de afdeling Zuidoost-Brabant is vast onderdeel 
van deze dag. Verder komen in het programma de successen van het 
afgelopen jaar aan bod en is er veel ruimte voor informele contacten. 
Na de gezamenlijke lunch staat een fietstocht in de omgeving op het 
programma en sluiten we af met een gezellige borrel. 

Wil je deelnemen? 
Vanaf nu kun je je aanmelden liefst via email 
zuidoostbrabant@fietsersbond.nl, of telefonisch bij Hans 
Freriks 06-44502653, onder vermelding van het aantal 
personen, of je wel of niet aan de lunch wilt deelnemen en 
eventuele dieetwensen of allergieën. Er zijn voor de 
deelnemers geen kosten verbonden aan deze dag. 
 
Meld je aan vóór 31 maart. 
 
We hopen jullie in het Boerenbondsmuseum te ontmoeten! 
Namens het bestuur van de Fietsersbond Zuidoost-Brabant, 
Hans Freriks 
Secretaris 
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Notulen  jaarvergadering2022 
 

 

M a r t e n  

M a r t e n  

S i k k e n s  

 

Locatie:   Café-Restaurant De Zwaan, Markt 9, Son 
 
Aanwezige leden: 27 personen  
 
1. Welkomstwoord door Annemie Driessen en opening 

van de jaarvergadering  
 
2. Notulen vorige vergadering d.d. 13 april 2019 

(gepubliceerd in Ventiel 176)  
Geen op- of aanmerkingen. De notulen zijn hierbij 
goedgekeurd, met dank aan de secretaris! 
 

3. Financieel overzicht 2021 en begroting 2022  
Marten Sikkens, in zijn rol als plaatsvervangend penningmeester, 
brengt verslag uit. 
  
Overzicht 2021: 

● de meeste van onze adverteerders in Ventiel zitten in de 
horecasector en die hebben het de laatste twee jaar erg 
moeilijk. Daarom hebben we besloten, net als vorig jaar, geen 
advertentiekosten te vragen. Het ledenaantal is met ruim 100 
nieuwe leden aanzienlijk gestegen t.o.v. 2020. Mede daardoor, 
maar ook door de verhoging van de vergoedingen stijgt de 
maximale afdracht van het Landelijk Bureau van 5400 euro in 
2021 tot bijna 6700 euro in 2022. 

● de uitgaven voor marketing en communicatie waren in 2021 ca. 
1300 euro minder dan begroot, voor een belangrijk deel 
doordat geen Regiodag is gehouden en ook andere 

evenementen beperkt zijn gebleven t.g.v. corona. 

● daarentegen stegen de uitgaven voor ledenbinding en 
ledenwerving omdat er, ondanks de coronabeperkingen, in 
2021 veel wervingsactiviteiten zijn geweest in Veldhoven en 
Waalre. 

 
Begroting 2022: 

● het zal duidelijk zijn dat de situatie opnieuw tamelijk 
onzeker is omdat we niet kunnen inschatten hoe het 
verdere verloop van de coronapandemie zal zijn. 

● de geschatte uitgaven bedragen in totaal 6400 euro, 
voornamelijk voor marketing en communicatie (incl. 
Ventiel) en ledenbinding en -werving 

● opnieuw hebben we geen rekening gehouden met 
inkomsten uit advertenties in Ventiel 

● de post administratiekosten hebben we voor een beter 
overzicht opgesplitst in 'echte' administratiekosten en 
kosten van de onderafdelingen (vergaderkosten, boeken 
enz.) 

 
4. Verslag en benoeming kascommissie 

De kascommissie, bestaande uit Johan Cooijmans en Renzo 
Noben heeft het financiële overzicht gecontroleerd en in 
orde bevonden, met complimenten aan de plv. 
penningmeester Marten. 
Timo Bootsma en Johan Cooijmans (opnieuw) tonen zich 
bereid om volgend jaar de kascommissie te vormen, wat 
met dank wordt geaccepteerd. 

 

Hieronder de Notulen van de jaarvergadering van 11 juni 2022. Deze staan ter goedkeuring op de 
agenda van de Regiodag/jaarvergadering van 15 april 2023. 
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5. Bestuursverkiezing: 
De bestuursleden Annemie Driessen en Dick Verhaart stellen zich 
herkiesbaar. Secretaris Marten Sikkens en penningmeester Gerard 
van den Broek stellen zich niet langer herkiesbaar. Hans Freriks 
stelt zich kandidaat voor de functie van secretaris en Frank 
Meertens stelt zich kandidaat als penningmeester. Er blijken geen 
verdere kandidaten te zijn. 
Annemie, Dick, Hans en Frank worden vervolgens door de 
vergadering met algemene stemmen en applaus als bestuur 
gekozen. 
Een extra bestuurslid wordt nog steeds gezocht ter versterking 
van het bestuur. Er zijn geen kandidaten maar Helmi de Ruiter 
zegt toe te gaan polsen in de onderafdeling Geldrop-Mierlo. 
 

6. Uitreiking Jacques de Jonge Trofee  
Dit jaar viel de eer te beurt aan Sarge Meulman, tot voor kort 
Fietsburgemeester van Eindhoven. Sarge voelt zich vereerd en 
ontvangt uit handen van Annemie Driessen de letterlijk en 
figuurlijk gewichtige trofee. 
In het dankwoord van Sarge komt naar voren dat hij 2 jaar lang 
flink heeft lopen trekken, duwen en sleuren aan verschillende 
zaken, maar dat hij daarbij veel weerstand heeft ondervonden. 
Door het plan 'Fiets op 1' van diverse partijen in de gemeenteraad 
zag hij de laatste tijd weer mogelijkheden. Voor een plan om met 
de gemeenteraad, ambtenaren, inwoners jong en oud samen te 
gaan fietsen om te laten zien wat er speelt op straat had hij 5000 
euro aangevraagd maar niet gekregen. Te weinig geld voor 
maatregelen bleek een algemeen probleem, zo ook bijv. voor veilig 
fietsen naar school. 
Dit voorjaar zag Sarge dan ook geen heil in het verlengen van zijn 
2-jarige termijn als Fietsburgemeester. Jammer, zo vonden ook de 
aanwezigen! 

Hetty Otten (Best) 
Hetty gaat in op de fietsenstalling bij het station in Best: alweer te 
klein dus nu ook extra fietsenrekken buiten de stalling. Wel 
netjes uitgevoerd en verrassend is daarbij een keurig nieuw 
parkeergedeelte voor brommers en snorfietsen. Toch een 
highlight! 
 
Timo Bootsma (Eindhoven) 
Timo meldt dat er veel is geworsteld maar dat er toch 
voorzichtig enige vooruitgang merkbaar is. De afgelopen jaren 
was het vele online vergaderen wel een uitdaging. Toch kon men 
daardoor doorgaan met overleg met gemeente en politieke 
partijen. 
Het initiatiefvoorstel 'De Fiets op 1, Eindhoven op weg naar een 
echte fietsstad' heeft veel input opgeleverd. Een avond met o.a. 
Sarge Meulman en Carlo van de Weijer leverde 85 reacties op 
van mensen die wel iets voor de Fietsersbond zouden willen 
doen (!). In de bijeenkomsten daarna bleven daarvan 10 mensen 
over die daadwerkelijk willen bijdragen. 
De Kruisstraat wordt heringericht. Fietsers vinden de straat 
onveilig en automobilisten ergeren zich aan de fietsers. Ook 
wordt er nog te vaak tegen het eenrichtingsverkeer in gereden. 
Daarom worden er door de gemeente aanpassingen gedaan om 
de straat verkeersveiliger, aantrekkelijker en groener te maken. 
Een goede zaak! 
 
Helmi de Ruiter (Geldrop-Mierlo) 
Al lang is er geklaagd over het fietspad langs de Dijkstraat tussen 
Lierop en Asten. Wonder boven wonder is men nu bezig dit 
fietspad te veranderen in een mooi breed tweerichtings fietspad: 
een enorme verbetering!  
Verder is er zorg over de recreatieve fietspaden. Overheden 
veranderen soms verharde fietspaden in halfverharde fietspaden 
('meer natuurlijk') waardoor de kwaliteit achteruitgaat. Zeker bij 
slechte weersomstandigheden zou je halfverharde fietspaden 
beter kunnen mijden maar helaas biedt de Fietsrouteplanner van 
de Fietsersbond geen mogelijkheid om aan te geven deze 
halfverharde paden te mijden. Na contact met het team van de 
Fietsrouteplanner is bereikt dat men overweegt deze 
mogelijkheid toe te voegen. In ieder geval hebben zij een work-
around aangegeven zodat dit nu al mogelijk is. 
 
Frank Meertens (Son en Breugel) 
De Slowlane over Ekkersrijt is inmiddels gerealiseerd. Het tracé 
hadden wij nog wel graag iets anders gezien maar uiteindelijk is 
de kortste route gekozen langs Science Park en Ekkersrijt/ 

7. Highlights: wat hebben we bereikt in de afgelopen 
(corona)jaren? 
Noot: zie ook de originele presentaties die zijn te vinden op onze 
website www.zuidoostbrabant.fietsersbond.nl 
 

Dies van Soelen (Gemert-Bakel) 
Dies trapte af met een bijzondere bijdrage: allereerst een overzicht van 
zijn 70-jarige carrière als fietser. Daarna volgt het luidkeels 
meegezongen lied 'Wij zullen fietsen, zeven dagen lang, ja wij zullen 
fietsen voor ons belang' met gitaarbegeleiding van Dies zelf.  
Vervolgens geeft Dies een kort overzicht van fiets-highlights uit 
Gemert-Bakel: zijn bijdrage aan de actie 'Fiets naar je Werkdag' en ook 
zijn opiniestuk in het ED waarin hij pleit voor aansluiting van 
regiogemeenten zoals Gemert-Bakel bij het regionale snelfietsnetwerk. 
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Willem de Bruijn (Veldhoven, bij afwezigheid gepresenteerd 
door Dick Verhaart) 
Duidelijk is dat Veldhoven bepaald niet de slechtste gemeente is: 
fietsers zijn in het algemeen tevreden, de verkeersveiligheid is 
relatief OK en beleidsmatig (op papier) is er veel aandacht voor de 
fiets. 
Soms gaat het echter niet goed: botsende belangen 
(auto/groen/bewoners) waardoor er smalle fietspaden en rare 
routes ontstaan. Verder is er weinig prioriteit voor verbindingen 
met de Kempen. 
De Rol van de Fietsersbond: sinds ongeveer 2 jaar structureel 
overleg met verkeerskundigen (4x/jaar) en wethouder (2x/jaar). 
Het overleg is zeer open maar de vraag is of het helpt want de 
huidige misstanden zijn vaak het resultaat van beslissingen van 
jaren geleden. De Fietsersbond neemt deel aan 
inspraakprocedures en boekt verder incidenteel succes door 
specifieke acties. 
 
Marten Sikkens (Nuenen) 
De Opwettenseweg is een smalle erftoegangsweg met heel veel 
fiets- en autoverkeer. Fietsersbond en VVN hebben er steeds op 
gewezen dat nu er wordt gebouwd aan de nieuwe wijk Nuenen-
West de situatie op termijn erg gevaarlijk gaat worden en in feite 
onhoudbaar. 
De gemeente is het daarmee eens en daarom is, na veel politiek 
getouwtrek, besloten dat de weg op termijn wordt afgesloten voor 
doorgaand autoverkeer. Ondanks vele protesten zal het huidige 
autoverkeer worden omgeleid via de Geldropsedijk naar de A270. 
Daarvoor is wel nodig dat de huidige bussluizen worden 
opengesteld.  
 
Michael Janssen (Waalre) 
Een echt highlight is dat Michael vanaf nu gaat optreden als 
contactpersoon voor Waalre. Ruggensteun krijgt hij van Jack de 
Bruin die al langere tijd actief optreedt ten aanzien van 
verkeersplannen, -problemen en -maatregelen in de gemeente. 
De herinrichting van de Eindhovenseweg is en blijft een bron van 
zorg. Door de nieuwe N69 zou het autoverkeer drastisch moeten 
afnemen er zou er meer ruimte voor fietsers en voetgangers 
kunnen komen maar het is niet duidelijk of dat echt wordt bereikt 
met de geplande maatregelen. Michael en Jack hebben grote 
moeite om met de gemeente in gesprek te komen. Op mails 
wordt vaak niet gereageerd... Samenwerking met Veldhoven en 
Valkenswaard biedt wellicht kansen om hierin verandering te 
brengen.  
 
8. Rondvraag 

Er waren geen punten voor de rondvraag. 

Meubelboulevard. Jammer is dat de fietsers niet in de voorrang 
zijn bij de oversteek bij de Verlengde Huizingalaan en bij de 
oversteek bij de Meubelboulevard. Bij de oversteek van de 
drukke Ekkersrijt 5000 blijft een verkeerslicht nodig. 
Positief is de aanleg van een voetpad aan de andere kant van 
Science Park om fietsers en voetgangers te scheiden. Hierdoor 
worden conflicten tussen fietsers en lunchwandelaars vermeden. 
Een echte highlight is de aanleg van een schitterend vrijliggend 
fietspad tussen de rotonde Kanaalstraat in Son en de rotonde 
Anconalaan in Eindhoven. Deze vormt een inprikker op de 
Slowlane en wordt intensief gebruikt door scholieren en 
forenzen. 
Wim Raaijmakers (Helmond) 
Inmiddels heeft Helmond een nieuwe college met een 

GroenLinks wethouder voor Mobiliteit die notabene in 
Rotterdam woont... 
Na lang aandringen door ons is de versperring op de fietsbrug 
over de Schootense Loop opgeheven en kunnen fietsers nu 
komend vanaf het Schootensepad nu rechtdoor via het bruggetje 
over de Automotive Campus rijden. 
Een mooie verbetering op de in aanleg zijnde snelfietsroute 
Helmond-Eindhoven is de nieuwe fietsbrug 'de Zwaaikom' over 
het kanaal ter hoogte van het Vlisco-terrein. 
Na aandringen van onze kant is er en betere ontsluiting gekomen 
van het nieuwe Knippenbergcollege.  
Het plan is de fietspaden Keersluispad en Goorsebaan door 
Groot Goor (nu halfverhard) te asfalteren. Daarmee kunnen ze 
een goede schakel vormen in de fietsroute Helmond – 
Eindhovens Kanaal – Eindhoven. Een groepje omwonenden in 
Mierlo-Hout houdt dit nog tegen. Voorlopig is dit over de 
gemeenteraadsverkiezingen heen getild. 
Verder is de stationsfietsenstalling geautomatiseerd (zelfservice 
met OV-chipkaart) waarbij de eerste 24 uur gratis is. 
 
Mark Somers (Valkenswaard; bij afwezigheid gepresenteerd 
door Marten Sikkens)  
Bij de plannen voor Dommelen-zuid zijn wij eerder betrokken 
geraakt dan bij het masterplan Centrum waardoor wij meer 
ideeën hebben kunnen inbrengen en onze zorgen kunnen laten 
horen. Goed nieuws is dat alle tot nu toe gerealiseerde 
fietspaden zijn geasfalteerd, zoals wij hebben bepleit. 
In het algemeen lijkt het er soms op dat plannen door onze 
inbreng worden bijgesteld en de fietser langzaam maar zeker 
meer ruimte krijgt. En daar doen we het voor! 
 



 

 
 
 
 

9 voor fietsend Zuidoost-Brabant Ventiel 188 - Kwartaalblad 

5. Rondvraag 
Er waren geen punten voor de rondvraag. 
 

6. Sluiting 
De voorzitter sluit de Jaarvergadering rond 12:00 uur. 
 

Presentatie Gemeente Son en Breugel  
Stefan van Lith, adviseur verkeer voor de gemeente presenteert 
een aantal zaken op fietsgebied in de gemeente. Hij noemt onder 
andere: waar staan we nu en waar gaan we heen (wensbeeld)? 
Verder noemt hij het belang van risico gestuurde proactieve 
aanpak van de fietsveiligheid. Het uiteindelijke wensbeeld is een 
netwerk van comfortabele routes en goede 
stallingsvoorzieningen met aandacht voor een goede 
leefbaarheid, bereikbaarheid, duurzaamheid, gezondheid en 
veiligheid.  
Zijn volledige presentatie is te vinden op onze website 
www.zuidoostbrabant.fietsersbond.nl 

Afsluiting 
De dag wordt afgesloten met een drankje op het terras van De Zwaan. 

  

Presentatie Aad Smid, Provinciale Fietsersbond Noord-
Brabant 
Na de lunch gaat Aad Smid in op de rol van de Provinciale 
Fietsersbond. Toegelicht wordt allereerst de beleidslijnen van de 
Provincie: 'Kwaliteit van Brabant' en 'Koers Mobiliteit 2030'. 
De thema’s van de Fietsersbond zijn hierbij o.a. de 
snelfietsroutes, de Rijkswegen/MIRT, en het recreatief fietsen. 
Aad noemt dat het belangrijk is aan te sluiten en mee te liften op 
de landelijke thema’s en aandacht te besteden aan de actuele 
thema’s die spelen bij de PS verkiezingen 2023. Er is geld, tot 
2027 hebben we het over 1 miljard! Hij waarschuwt wel dat als 
de gemeente niets onderneemt, de provincie dat ook niet doet. 
Het is dus belangrijk dat wij als lokale afdelingen bij de 
gemeenten aandringen op actie waar dat nodig is! 
Ook deze presentatie is te vinden op onze website 
www.zuidoostbrabant.fietsersbond.nl 
 
Fietstocht 
Na de presentatie van Aad Smid wordt de traditionele fietstocht 
ondernomen. De tocht voert langs diverse knelpunten in Son en 
Breugel. Tijdens de fietstocht geeft Frank Meertens toelichting 
op de verkeerssituaties. 
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Behoud de tunnel bij het Kastelenplein! 
Begin februari was in de meningsvormende gemeenteraad 
de behandeling van de uitgangspunten (Kaderstelling) voor 
de herontwikkeling van het Kastelenplein. Het document 
was opgesteld samen met ondernemers en bewoners.  
De aanleiding is dat het Kastelenplein langzaam is 
verpieterd en te maken heeft met leegstand.  
De oplossing die de gemeente kiest is het toevoegen van 
veel - minimaal 800 - woningen, het vernieuwen van het 
winkelcentrum en het herinrichten van de openbare 
ruimte met extra groen en verblijfsruimte voor de 
voetganger.  
 
Bereikbaarheid 
Het Kastelenplein ligt nogal geïsoleerd: als een eiland 
tussen de Karel de Grotelaan aan noordzijde en de 
Meerveldhovenseweg aan de zuidkant. Dat zijn drukke 

toegang echter afgesloten. Voor fietsers heeft de tunnel 
alleen nog een verbindende functie tussen de wijken. De 
gemeente vind de tunnel soms sociaal onveilig en stelt 
nu dat onderzocht moet worden of de tunnel verbeterd 
moet worden of kan worden opgeheven. Dat laatste zijn 
we fel op tegen: de tunnel vormt nog altijd een snelle en 
veilige oversteek van de Karel de Grotelaan en 
Meerveldhovenseweg. We hebben daarom gevraagd het 
uitgangspunt te veranderen in onderzoek naar het 
verbeteren van de tunnel èn het verbeteren van de 
oversteken op het maaiveld.  
De wethouder (M. Verhees) en de gemeenteraad willen 
daar helaas niet in meegaan en denken dus dat een 
onderzoek naar vervanging van de tunnel door een 
gelijkvloerse fietsverbinding met 2 tot 3 drukke 
oversteken wel een zinnig alternatief kan zijn. Wij vinden 
dat naïef en onrealistisch. De enige manier waarop dat 

uitvalswegen. De gemeente wil dat de 
bereikbaarheid van en naar de 
aanliggende wijken Genderbeemd en 
Hanevoet wordt verbeterd. Ze denkt 
dat de aanleg van de busbaan over de 
Karel de Grotelaan daar een bijdrage 
aan kan leveren. Echt? 
 
Fietstunnel weg?  
Waar we ons meer zorgen over maken 
is de toekomst van de fietstunnel. 
Onder het Kastelenplein door loopt een 
fiets- en voetgangerstunnel die de 
wijken Genderbeemd en Hanevoet 
verbinden. Ooit kon je via die tunnel 
ook direct het winkelcentrum in; op 
verzoek van de ondernemers is die 

wel fietsvriendelijk en veilig 
zou kunnen is om zowel de 
Karel de Grotelaan als de 
Meerveldhovenseweg te 
verdiepen. Dat is dan ook wat 
de wijkvereniging wil, wat 
volgens hen de enige manier is 
om het Kastelenplein uit z’n 
isolement te halen. Dat 
denken wij ook, maar dat is 
ver buiten de scope van het 
onderzoeksvoorstel! 
Kortom: we zullen hier de 
vinger goed aan de pols 
moeten houden! 
 
Het rapport met de 
kaderstelling vindt u hier: 
https://eindhoven.raadsinforma
tie.nl/document/12317585/1 
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voorbeeld daarvan zijn de omleidingen tijdens de 
renovatiewerkzaamheden aan de gevel van de Regent. Een erg 
druk stukje binnenstad waar weinig ruimte is voor 
werkzaamheden, die toch wel noodzakelijk zijn. Hoewel de 
maatregelen voor voetgangers en fietsers niet heel prettig zijn, 
en zeker niet ideaal, hebben we samen met Bereikbaarheid 
toch een redelijk compromis gevonden.  
Een stukje verderop gaat aansluitend de Vonderweg op de 
schop. Daar moet het riool vervangen (en meteen verplaatst) 
worden. Dat gaat ook weer ten koste van het fietspad aan de 
oostzijde. Het fietspad aan de westzijde blijft wel open, en in 
gebruik als tweerichtingen pad. We hebben aangegeven dat 
dat pad daar te smal voor is, omdat ook voetgangers daar 
gebruik van moeten maken. De gemeente heeft toegezegd om 
het voetpad langs de Steentjeskerk vooraf op te knappen. In 
het overleg zijn ook meer verbeteringen doorgevoerd, zoals 
het niet toelaten van bromfietsers op het fietspad, het 

Bouwen = omleiden (?) 
In de binnenstad van Eindhoven zal de komende jaren 
behoorlijk gebouwd worden. Dat betekent dat alle 
gebruikers van de binnenstad regelmatig overlast zullen 
hebben van de bouwwerkzaamheden. Een deel is gepland 
(bv stationszone, Victoriapark), een deel is dat helaas ook 
niet (bv Regent). Voor al die bouwprojecten (en dat zijn er 
enkele tientallen) is ruimte nodig, bovengronds en 
ondergronds, tijdelijk en permanent. Fietsers krijgen 
daardoor te maken met omleidingsroutes. Binnen de 
gemeente Eindhoven houdt de afdeling Bereikbaarheid zich 
bezig met het in elkaar puzzelen van omleidingsroutes die 
de stad bereikbaar houden voor alle gebruikers: 
voetgangers, fietsers, auto’s, bussen, vrachtverkeer. Niet 
heel gemakkelijk gezien de veelheid aan belangen die 
meespelen.  
Omdat bouwwerkzaamheden meestal eerst grenzen aan 

gebruik maken van het fietspad maar moeten over de 
autorijbaan.  

 De nieuwe torens op het stationsplein (District-E) 
maken straks gebruik van het oostelijke fietspad van 
de Vestdijktunnel. Die wordt dus afgesloten. 

 Rondom de Nieuwe Bergen is de Deken van 
Somerenstraat grotendeels afgesloten.  

Dergelijke voorbeelden zullen we de komende jaren veel 
meer zien. Gelukkig ziet ook de gemeente in dat dit geen 
wenselijke situatie is. Bij het beoordelen van bouwplannen 
en vergunningsaanvragen wordt er soms ook al gelet op de 
omvang van het benodigde bouwterrein. Dat kan 
betekenen dat de ‘footprint’ van het gebouw aangepast 
moet worden omdat het bouwterrein anders te veel beslag 
legt op de openbare ruimte. Als Fietsersbond proberen we 
er voor te zorgen dat een dergelijke controle opgenomen 
wordt in het Omgevingsplan van de gemeente.  
We hebben goed contact met de afdeling Bereikbaarheid. 
Regelmatig worden we al in een vroeg stadium gevraagd 
om mee te denken over tijdelijke maatregen. Een 

is) één van de oostelijke autorijstroken open te stellen voor 
fietsers. Belangrijk als signaal naar alle weggebruikers dat 
fietsers en voetgangers niet de enige partijen zijn die ruimte, 
comfort en veiligheid hoeven in te leveren.  
Een stukje verderop, in het stationsgebied, gaat de komende 
jaren ook veel gewerkt worden. Er komen veel gebouwen bij, 
met veel gevolgen voor de uiteindelijke infrastructuur 
(daarover een volgende keer meer). In dit kader zijn vooral de 
bouwwerkzaamheden van belang, want al die gebouwen staan 
er niet zomaar. Net als bij de Regent is het ook hier puzzelen 
op de paar vierkante meter die beschikbaar zijn. De eerste 
puzzel is het kruispunt Stationsweg-Vestdijk bij het 18 
septemberplein. Daar worden ongeveer gelijktijdig met het 
verschijnen van dit Ventiel al wat voorbereidende 
werkzaamheden uitgevoerd. Voor fietsers en voetgangers 
blijft het kruispunt min of meer open, maar het zal wel een 
kwestie zijn van elkaar de ruimte gunnen. En dat zal de 
komende pakweg 10 jaar wel zo blijven. 
Voor het bespreken van dit soort omleidingen met de 
gemeente is gedetailleerde kennis van de situatie nodig.  

verleggen van de 
omleidingsroute (was 
Willemstraat-
Wilhelminaplein-
Julianastraat-’t Vonderke-
Lodewijk Napoleonlaan, 
wordt waarschijnlijk 
Willemstraat-Lichtstraat-
Gagelstraat).  
Belangrijk punt bij de 
Vonderweg is ook dat de 
gemeente overweegt om 
in de laatste fase (als de 
weg weer geheel open 
gaat voor autoverkeer, 
maar het fietspad 
oostzijde nog afgesloten 

het trottoir en daarna aan 
het fietspad zijn dat de 
eerste stukken openbare 
ruimte die bij het 
bouwterrein getrokken 
worden. Een paar concrete 
voorbeelden:  

 De afbrokkelende 
gevel van de Regent 
(hoek 
Emmasingel/Willemstr
aat) legt al sinds 2 jaar 
een claim op de 
Willemstraat en het 
Clausplein. 
Voetgangers en 
fietsers kunnen geen 
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Vaak ook wat veldwerk vooraf om ter plekke te bekijken wat 
wel of niet mogelijk is. We zoeken mensen die het leuk vinden 
om hier tijd in te steken. Interesse? Mail naar 
eindhoven@fietsersbond.nl. Vereisten zijn er niet, maar je moet 
niet bang zijn om tekeningen te (leren) lezen. Vanuit onze 
afdeling zullen we, zeker in het begin, ook helpen en meekijken. 
Het is zinvol werk wat je bovendien vaak binnen enkele weken 
tot maanden terug ziet op straat. 
 

Wat gaat er gebeuren bij de Regent?  
De gevel van de Regent moet hersteld worden. Dat gaat een 
hele poos duren: tot juli 2024 maar liefst. Het is één van de 
plekken waar we het afgelopen jaar de meeste vragen en 
klachten over kregen. We hebben daarom ook uitgebreid 
meegekeken naar de tijdelijke maatregelen voor en tijdens de 
renovatie. Het werk is opgedeeld in 4 fasen:  
Fase 0 is de huidige situatie (tot en met de eerste week van 
januari 2023) 
Fase 1 wordt gebruikt voor de opbouw van het werkterrein 
(tot en met 6 februari 2023). De Willemstraat is geheel 
afgesloten voor autoverkeer, het fietspad aan de zuidzijde wordt 
in 2 richtingen gebruikt. Dat fietspad is daar eigenlijk veel te 
smal voor. Het is ook echt nodig om de hele Willemstraat te 
gebruiken voor de werkzaamheden. Op ons verzoek is er een 
extra omleidingsroute achter de Witte Dame langs gekomen 
(over het Lichtplein), is de tijdelijke inrichting van kruispunt wat 
aangepast en is er extra beveiligingsmaatregelen voor fietsers op 
de Willemstraat gekomen.  
De volgende stap is de uitvoering. Papier is geduldig immers. De 
plannen blijken toch niet gemakkelijk te realiseren zijn. Los van 
de uitvoerder die ter plekke soms moet manoeuvreren met 
grote apparaten en dan toch een stuk van de weg dan wel het 
fietspad nodig heeft, is het de gemeente ook niet gelukt om een 
stoeprand te verlagen. Detail weliswaar, maar betekent wel dat 
fietsers weken aaneen van de stoep af moeten butsen om hun 
reis over de autorijstrook te vervolgen. Ook het openstellen 
van het fietspad voor voetgangers is niet goed gelukt. Jammer 
van het denkwerk vooraf. Hier blijkt weer dat de hele keten van 
ontwerp tot en met uitvoering goed op orde moet zijn.  
Fase 2 duurt tot mei 2023. Er wordt dan gewerkt aan de 
hoogste verdiepingen. Fietsers stad uit kunnen gebruik maken 
van de autorijstrook (maar auto’s niet!). Op ons verzoek is het 
werkvak enigszins verplaatst richting de Regent waardoor er 
veel meer ruimte ontstond op de rijbaan. Voor fietsers 
betekent dit een eigen rijstrook van 1m75 breed in plaats van 
een rijstrook van 3m50 die gedeeld moet worden met auto’s en 
stadsbussen. Niet ideaal maar wel beter dan het nu is.  
Als de werkzaamheden letterlijk gedaald zijn naar de lagere 
verdiepingen begint fase 3. Het werkvak kan daardoor wat 
kleiner zijn. Autoverkeer, maar vooral buslijn 14 kan dan weer 
gebruik maken de Willemstraat stad uit. Voor fietsers betekent 
het weer terug naar de situatie van 2022. We hebben er voor 
gepleit om de situatie uit fase 2 door te zetten, maar dat was 
vanwege die bus niet acceptabel. Op moment van schrijven 
wordt nog onderzocht of lijn 14 tijdelijk over de Vonderweg 

kan rijden zodat de Willemstraat afgesloten kan blijven voor 
gemotoriseerd verkeer.  
Liefhebbers kunnen het verkeersbesluit hier nalezen: 
https://zoek.officielebekendmakingen.nl/gmb-2022-
573011.html 
  

Verkeersveiligheid basisschool De 
Troubadour 
Jong geleerd is oud gedaan. Het is daarom van belang dat ook 
kinderen op de basisschool op een actieve manier naar 
school kunnen. ‘Actief’ als in dat ze zelfstandig, te voet of met 
de fiets, naar school kunnen komen. En dus niet in de bakfiets 
of op de achterbank van de auto.  
In Eindhoven heeft voormalig Fietsburgemeester Sarge 
Meulman zijn best gedaan om het onderwerp te agenderen in 
de politiek. We zien dat langzaam ook terug in de acties van 
de gemeente. Belangrijkste acties daar zijn het aanleggen van 
schoolzones, het stimuleren van het Brabants 
Verkeerveiligheidslabel (BVL) en het stimuleren van het 
fietsexamen.  
In 2022 heeft Eindhoven ook meegedaan met het project 
‘Veilige fietsroutes’ dat wordt uitgevoerd door het landelijk 
bureau van de Fietsersbond, met medewerking van onze 
afdeling. Op een koude vrijdagochtend in december is op 
basisschool De Troubadour een les over verkeersveiligheid 
gegeven voor de groepen 6, 7 en 8 met een gastoptreden van 
wethouder Steenbakkers. Gevolgd door een buurtsafari, om 
te kijken wat er allemaal veranderd is en wat er misschien 
nog beter kan. Het was goed om van de kinderen te horen 
dat ze zelf het liefst te voet of met de fiets naar school 
komen. Veruit de meesten doen dat gelukkig ook.  
De Maria van Bourgondiëlaan is in 2022 geheel vernieuwd: 
De Kiss & Ride is naar buiten de schoolzone verplaatst, een 
kruising nabij het gebouw is afgesloten voor 
motorvoertuigen, er is een stilstaan verbod voor de school 
en er zijn plateaus geplaatst op kruispunten. Dat zijn allemaal 
maatregelen die het minder aantrekkelijk moeten maken om 
met de auto de kinderen af te zetten en in plaats daarvan de 
fiets te pakken. 
Voorafgaand aan de gastles zijn er in samenwerking met de 
oudercommissie en de naastgelegen wijkvereniging al wat 
aanpassingen gedaan: De Kiss & Ride zone is verplaatst, een 
sluiproute voor autoverkeer is afgesloten, er is een 
stilstaanverbod voor de school en bij een recente herstrating 
van de Maria van Bourgondiëlaan zijn verschillende 
snelheidsremmende plateaus geplaatst op de kruispunten.  
Toch zijn er nog punten om te verbeteren: De kinderen 
noemden bijna allemaal auto’s die om de recente afsluiting 
heen rijden, door het park heen. En het aantal fietsrekken is 
te klein. Dat laatste zien we op meer plaatsen in Eindhoven. 
Met de wethouder is afgesproken dat hij gaat bezien of dat 
voortaan beter kan worden meegenomen in het programma 
van eisen voor nieuwe schoolgebouwen. Eindhoven heeft al 
een eisenpakket voor inpandige stallingen, daar moet wellicht 
een pakket bij voor externe stallingen.  
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 

 P e r s b e r i c h t  T U  E i n d h o v e n  
 

Fietsers zijn de oplossing, niet het probleem 
 

Als het aan onderzoeker Matthew Bruno ligt, gaan Nederlanders 
nog meer fietsen. 
Fietsen is gezond, goed voor het klimaat en een heel nuttige, 
betaalbare manier van vervoer. Om meer mensen op de fiets te 
krijgen én te houden, moeten fietsinnovaties ook echt gericht zijn 
om fietsers te helpen, stelt promovendus Matthew Bruno. De 
nieuwe miljoeneninvestering die het ministerie van Infrastructuur 
en Waterstaat onlangs beschikbaar heeft gesteld om de 
fietsinfrastructuur te verbeteren kan daar hopelijk aan bijdragen. 
“Kijk naar fietsers als oplossing, niet als een probleem.” Bruno 
promoveerde op 25 november aan de faculteit Industrial 
Engineering and Innovation Sciences. 
Het was even schakelen toen hij voor zijn masteropleiding naar 
Nederland kwam, bekent de Amerikaan Matthew Bruno. Want 
waar hij in San Francisco wekelijks met een grote groep ‘bikers’ de 
hoofdstraten in de stad overnam voor een feestelijke 
demonstratie en al fietsend aandacht vroeg voor fietsersveiligheid, 
zag hij hier iedereen nonchalant over het fietspad zoeven. 
De fietspromovendus onderzocht de afgelopen jaren welke 
invloed fietsers op het fietsbeleid hebben en op welke manier 
innovaties er voor kunnen zorgen dat we meer gaan fietsen. Zijn 
belangrijkste boodschap? “Zet de fietser meer centraal en wees 
trots op deze duurzame manier van transport.” 
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Matthew Bruno 

Nederlandse fietspercentages zijn relatief hoog, maar zijn de 
afgelopen tientallen jaren nauwelijks veranderd. Er kan echt nog 
veel meer gefietst worden. Juist in een land als Nederland is het 
een heel functionele manier om je van A naar B te verplaatsen.” 
2013 kreeg Zwolle als eerste Nederlandse gemeente een 
fietsrotonde, waarbij de hoofdfietsstraat voorrang heeft op het 
autoverkeer. Foto | Matthew Bruno  
Hoewel Nederland te boek staat als innovatief fietsland, zijn die 
vernieuwingen niet per se gericht op de fietser zelf, legt Bruno 
uit. 
“Neem de Hovenring, ’s werelds eerste zwevende 
fietsrotonde. Dat leek een radicaal design om de 
fietsinfrastructuur in Eindhoven te verbeteren, maar is eigenlijk 
niet meer dan een kostbare methode om fietsers en auto’s op 
de weg van elkaar te scheiden. Doorstroming van het 
autoverkeer wordt zo bevorderd en automobilisten kunnen 
sneller naar het vliegveld of de snelweg op. Zulke innovaties 
dragen nauwelijks bij aan de transitie naar een duurzamere 
manier van vervoer. 
De aanleg van een fietsrotonde in Zwolle laat zien dat het ook 
heel anders kan; daar wordt het autoverkeer beperkingen 
opgelegd en kan de fietser op een snellere en comfortabelere 
manier de stad door. En dat werkt.” 

Beschikbare buggy’s 
Om het personenvervoer te verduurzamen moet de fiets niet 
de concurrentie aangaan met het openbaar vervoer - wat nu 
veelal het geval is - maar moeten mensen juist in plaats van de 
auto de fiets pakken. “Innovaties moeten daarom de fietser 
zelf helpen, en niet in eerste instantie het autoverkeer 
verbeteren. Nieuwe fietsenstallingen op het station? Het klinkt 
vaak heel mooi, maar als je als fietser moet betalen om je fiets 
kwijt te kunnen heb je een heel ander verhaal. Zo’n stalling 
heeft vaak tot doel om met fietsen dichtgeslibde doorgangen 
weer begaanbaar te maken. Heel nuttig, maar vooral voor 
mensen die naar het station willen, niet zozeer voor de 
fietsers.” 

‘Innovatieve’ fietsrotondes 
Nederland is een echt fietsland, met meer fietsen dan inwoners. 
Volgens een recent onderzoek naar de klimaatwinst van fietsen, 
scoren we als Nederlanders wereldwijd het hoogst met gemiddeld 
2,6 fietskilometers per dag. De Denen volgen daarna en doen het 
met gemiddeld 1,6 kilometer op de fiets ook niet slecht. In deze 
fietslanden wordt voor personenvervoer in meer dan twintig 
procent van de ritjes de fiets gepakt, wereldwijd gezien is dat 
minder dan vijf procent. 
Toch moeten we niet genoegzaam achteroverleunen, waarschuwt 
Bruno. “Hoewel het klimaattechnisch heel gunstig zou zijn om 
meer te fietsen, zien we dat in de praktijk niet gebeuren. De 



 

 
 

Brichten uit Best 
 

Beatrixbrug Best 
De Beatrixbrug in Best is al decennia een bron van zenuwen voor 
fietsers: aan weerskanten van de brug ligt een fietspad, maar dat 
is heel smal en net iets hoger dan de weg. Dus als je een 
stuurfoutje maakt, is dat niet op tijd te corrigeren en stort je 
meteen omlaag, vlak voor een auto. Het is namelijk een 
behoorlijk drukke weg, vooral voor forensen (en de meeste 
fietsers op die route zijn, je raadt het nooit, ook forensen). 
Vanwege hoge ouderdom (minstens 50 jaar) is de brug behoorlijk 
versleten en is hij verboden voor vrachtwagens - niet dat die zich 
eraan houden, want op Google maps is zelfs een vrachtwagen 
midden op de brug gesignaleerd. De brug was eigendom van 
Eindhoven maar veel belangrijker voor Best, dus hij is een paar 
jaar geleden overgedragen. 
De gemeente Best beseft dat er iets moet gebeuren in de 
toekomst en heeft het dus, na inschakeling van een extern bureau 
'in het overleg' gegooid.  Een aantal maatschappelijke organisaties, 
waaronder ook de Fietsersbond, mocht horen wat er allemaal 
aan opties gepresenteerd werd waarbij op- en aanmerkingen 
gemaakt konden worden. De opties varieerden van een totaal 
nieuwe brug voor alle verkeer (ja, en varkens kunnen vliegen..) , 

via een aparte fietsbrug ten zuiden van de huidige brug, tot 
alleen openstellen voor fietsers, waarbij (vracht)auto's 
moeten omrijden onderlangs via Batadorp of via de 
woonstraten van Kantonnier. Natuurlijk was er ook een 
optie waarbij alleen auto's over de brug mogen en de 
fietsers moeten omrijden via het Dijkpad, omhoog bij de 
Heidebrug en dan langs de Makro hun weg verder vinden. Ik 
heb er voor de zoveelste keer op gewezen dat omrijden 
voor automobilisten lastig, maar overkomelijk is, maar voor 
fietsers veel ongemak oplevert. 
Het duurt nog maanden voor de verschillende opties aan de 
gemeenteraad voorgelegd worden, maar ik heb het gevoel 
dat een totaal nieuwe brug financieel toch een beetje lastig 
is. Gezien het gewicht van auto's en het feit dat elektrische 
auto's nog zwaarder zijn, is het een feit dat de brug 
zwaarder belast wordt en dus korter meegaat dan wanneer 
er alleen fietsers overheen mogen. In tijd uitgedrukt: met 
auto's gaat de brug nog wel zo'n 15 jaar mee, maar met 
fietsers kan het makkelijk 30 jaar worden. 
 

Wordt vervolgd... 
 

H e t t y  O t t e n   
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Door te kijken naar het fietsgedrag en reispatronen, kan zowel 
de fietser als het klimaat wél geholpen worden, benadrukt 
Bruno. “Het krijgen van kinderen gaat bijvoorbeeld vaak samen 
met de aanschaf van een (nieuwe) auto. Waarom bestaat er geen 
subsidie voor het kopen van een veel duurzamer alternatief, 
zoals de bakfiets? En wil je met kleine kinderen per fiets naar de 
stad, waar laat je dan de kinderwagen of buggy? Eindhoven heeft 
dat goed opgepakt door in de fietsenstallingen buggy’s 
beschikbaar te stellen aan jonge ouders. Door zulke 
vernieuwingen blijven mensen langer gebruik maken van de fiets.  
 
Respect voor de oma-fiets 
De vraag of het toegenomen gebruik van elektrische fietsen 
zorgt voor duurzamer vervoer, laat Bruno graag aan zijn collega’s 
over. Zijn project - een onderdeel van het NWO programma 
Smart Cycling Futures - is ten einde, maar ondertussen is er aan 
de TU/e een vervolgproject gestart waarin gekeken wordt naar 

de rol van e-bikes en deelfietsen. Zonder Bruno, hij is als 
postdoc aan de TU Delft gestart en bevindt zich nu dagelijks 
in een fietsersfile op weg naar zijn werk, voegt hij 
grinnikend toe. 
Maar in plaats van de fiets als een lelijk probleem te zien, is 
het volgens Bruno belangrijk om de fiets te blijven 
waarderen - zelfs in de file. “Nederlanders mogen best wat 
trotser zijn op hun fiets, de oerdegelijke oma-fiets is een 
prachtig paradepaardje van de Nederlandse fietscultuur. In 
San Francisco is ‘fietser’ een identiteit, dat gevoel mis ik hier 
wel. 
Een goede fietsinfrastructuur moet je niet te makkelijk voor 
lief nemen. De fiets wordt helaas nog te vaak neergezet als 
probleemgeval. Fietsers die het autoverkeer hinderen, of de 
verkeerd geparkeerde deelfietsen. Beleidsmakers zouden er 
goed aan doen om meer door de ogen van de fietser te 
kijken.” 
 
 



 

 
 
 
 
 
 

Berichten uit Geldrop - Mierlo 
 

        R o b  v a n  S t r a t u m  

 
  

Van Geldrop naar de Hut van Mie Pils: actie nodig 
Als regelmatige gebruiker van dit fietspad kom ik er al tientallen jaren. 
Met de racefiets, maar ook met de dikke fiets. Zoals het er nu bijligt is 
het fietspad een regelrechte ramp. 
Op vele plaatsen heeft onlangs zwaar (tractor)verkeer over het 
fietspad of vlak naast het fietspad gereden. Hierdoor ligt er een dikke 
laag modder op het pad met daarin zelfs plassen, is het vaak niet te 
zien waar de verharding ophoudt en de de zachte berm begint en 
komen soms ook tot wel 25 cm diepe "afgronden" naast de verharding 
voor. Op sommige plaatsen zijn er aftakkingen van de onverharde weg 
naast het fietspad naar weilanden. Landbouwverkeer kruist dan het 
fietspad met weer grote modderpartijen ten gevolge. De breedte van 
het pad is vaak veel minder dan de verharding omdat de bermen de 
verharding overwoekeren, zodat het gevaarlijk wordt voor twee 
fietsers om elkaar te passeren. Soms staan er bomen vlak naast het 
pad waardoor het pad versmalt en door wortels opgetild wordt. Het 
pad is verder al talloze malen opgelapt; tevergeefs, er zitten nog steeds 
bulten en gaten. 
Ja maar,  waarom kom je hier dan nog? Goede vraag: het is een 
belangrijke fietsroute om vanuit Geldrop richting Aalst, Dommelen en 
verder te geraken. Ook een klein rondje over de Stratumse Heide is 
zeker de moeite waard. Ons medebestuurslid Helmi de Ruiter heeft 
onlangs al aan de bel getrokken bij de wegbeheerder, dat is de 
Gemeente Heeze-Leende en die gaan "er iets aan doen" . Wanneer en 
wat zegt men er niet bij. Dus ga ik me maar eens rechtstreeks wenden 
tot B&W en naast het ventiel ook de publiciteit van het ED zoeken; de 
aanhouder wint. 
Om verbetering in de situatie te brengen volstaat niet een keer met 

systematisch onderhouden van de bermen en tenslotte via 
slagbomen het weren van ongeauthoriseerd verkeer. 
Gaat de gemeente luisteren? Als wegbeheerder zullen ze wel 
moeten, ze zijn verantwoordelijk voor de veiligheid ter plaatse. 
Via de afdeling Heeze hebben we gehoord dat gemeente 
overweegt om vanuit Heeze een bijdrage te leveren aan het 
Smart Mobility concept, hetgeen oa inhoudt dat de HTC en ook 
ASML in Veldhoven beter bereikbaar worden via snelfietspaden. 
De route die Heeze daarbij overweegt is de Huisvenweg en op 
het eind het pad dat leidt naar knooppunt 79. Dat laatste stuk is 
een heel smal bospaadje, het lijkt me een kostbare zaak om daar 
iets aan te doen. Het zou dus veel beter zijn om het fietspad 
vanuit Geldrop op te waarderen. Je trekt dan ook fietsers uit 
Geldrop en Nuenen aan, de fietsers uit Heeze hoeven alleen 
maar het Bels Lijntje een stukje verder te volgen en je ontziet het 
rustgebied aan het eind van de Huisvenweg. 
We houden u op de hoogte. 
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(Advertentie) 

de veger er 
overheen en wat 
extra lapjes. Beter 
is het om door 
middel van het 
plaatsen van 
stevige palen langs 
het hele pad 
voorkomen dat 
autoverkeer over 
het pad rijdt en 
dat traktoren het 
pad vernielen, het 
verbreden van de 
verharding en 
verbeteren van de 
fundering, de 
kruisingen te 
bestraten, enkele 
bomen die te dicht 
op het pad staan 
verwijderen, het 
goed en 
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Berichten uit Heeze-Leende 

 

Sandermannen: Sneller, breder, beter? 
Het Bels Lijntje van Valkenswaard langs Heeze naar Geldrop is 
misschien wel het mooiste fietspad door onze gemeente: 3m breed, 
goed gefundeerd, en zelfs met voorrang op kruisend autoverkeer. 
Maar de aansluiting naar Heeze over de Sandermannen was 
belabberd: veel te smal, langs een stoffige zandweg. Gelukkig is eind 

D i e s  v a n  S o e l e n  
 

2022 het fietspad 
verbreed. Daarbij is 
niet gekozen om de 
onderharde weg 
helemaal om te 
bouwen tot een brede 
weg waar de auto dus 
ook op past, wat 
eigenlijk leidt opheffing 
van een onverharde 
weg en een nieuwe 
geasfalteerde weg door 
het buitengebied. De 
gemeente koos 
hiervoor zodat fietsers 
de ruimte krijgen en de 
asfaltranden ook beter 
heel blijven. Voordeel 
is ook dat fietsers niet 
kunnen vallen over de 
fietspaaltjes om auto’s 
op het fietspad te 
voorkomen want die 
zijn hier niet nodig. 
Onze inbreng in het 
voortraject heeft het 
deels gehaald (verzoek 
om 30km/u en 
aandacht voor de 
aansluitingen, en Bels 
Lijntje in de voorrang) 
en deels niet (geen 
paars asfalt / geen 
fietsstraat). De 
meningen blijken 
verdeeld over het 
resultaat: sommigen 
vinden het een 
fantastisch fietspad, 
anderen een aantasting 
van een oude zandweg 
en een potentiële 
racebaan. Jullie reacties 
zijn welkom op 
heeze@fietsersbond.nl 

Mobiliteitsplan: fietsroute Someren-Heeze-
Aalst-Veldhoven en meer 
Met de verkeersdruk van de High Tech Campus en het het 
immer groeiende ASML is er ruimte voor de hoognodige 
verbetering van een ‘doorfietsroute’. De gemeente denkt daarbij 
aan de Boschlaan en verkortingen en verbeteringen van de 
fietsroutes over en aansluitend op de Huisvenseweg. 
In het centrum van Heeze wordt er nagedacht hoe de auto echt 
geweerd moet worden. Een eerste notitie beschrijft diverse 
opties: volledig autoluw, een knip, of eenrichtingsverkeer. 
Opvallend daarbij is dat de bereikbaarheid alleen goed is als je er 
door kunt, terwijl Geldrop juist veel succes heeft geboekt in het 
centrum met het motto: ‘wel ernaartoe, niet erdoorheen’. 
De landelijke trend om de maximumsnelheid zo veel mogelijk te 
verlagen van 50km/u naar 30km/u (en 60km/u buiten de 
bebouwde kom), begint nu ook hier echt voet aan de grond te 
krijgen. Hoognodig, want een randweg zoals Heeze begint te 
krijgen blijkt in de praktijk alleen aantrekkelijk en effectief als 
deze ook sneller is. 
De ambities van het mobiliteitsplan zijn hoog, maar de invulling 
vergt nog wel de nodige uitwerking. Het plan bevat o.a. de tunnel 
en toegankelijkheid van station Heeze, een integrale aanpak van 
de centra Heeze/Leende, keuzes spoorkruisingen, ‘in kernen en 
woongebieden de basis op orde maken voor de voetganger en 
fietser’, de verkeersveiligheid, de doorfietsroute Weert-
Eindhoven en Veldhoven-Someren, fietsparkeren, en het 
hoofdnet fiets. 
 

            A r n o l d  N i e s s e n  
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De Fietsbrug zou dus aansluiten op de snelfietstrajecten 
Helmond en Eindhoven. 
Lang niet alle fietsbruggen, bij alternatief voor een 
ongelijkvloerse kruising, voldoen aan de eisen van comfort, 
veiligheid en beleving. Een gewenst hellingspercentage en flinke 
op- en afritten vragen om veel ruimte, beveiliging met bv 
vangrails en ruime bochten. Elke fietsbrug moet voor elke 
fietsweggebruiker, wel of geen E-bike, te nemen zijn. 
Trouwens, wat te denken van een autoviaduct? Fietsers, jong en 
oud, blijven dan comfortabel en veilig gelijkvloers doorfietsen op 
breed en ruim aangelegde fietspaden. 
 
Oversteek Groenendaal 
Deze oversteek is van lokaal belang voor fietsers, wandelaars en 
aanwonenden. Kruist de N272, een drukke 80km weg. Deze 
oversteek verdwijnt ter wille van het grotere sociaal-
economisch belang. 
 

Rotonde Oudestraat/Oost-en ZuidOm / De Mortel  
Op deze gevaarlijke rotonde heeft Fietsverkeer voorrang omdat 
de rotonde binnen de bebouwde kom ligt. Zowel Fietsersbond 
als Provincie als gemeente stellen voor nu voor om twee 
vrijliggende fietspaden aan weerszijden van de Oudestraat 
(richting Gemert-centrum) te creëren, en een rotonde richting 
De Mortel. 

Gemert groeit, net als de mobiliteit  
Gemert-Bakel speelt een centrale rol wat betreft hoeveelheid 
voorzieningen aan de rand van de Peelregio. Het adagium 
‘Gemert Groeit’ valt in grote letters op de Piepschuimfabriek aan 
de weg Gemert-Elsendorp te lezen. 
Grootschalige uitbreidingen, industrialisatie op het gebied van 
landbouw en techniek, woningbouw, commerciële, recreatieve en 
maatschappelijk activiteiten sieren het sociaal-economisch palet 
van de gemeente. Met een zich uitdijende mobiliteit als logisch 
gevolg. 
Wat heet ‘lineaire’ economie? Alles zou, vooral per auto, 
vrachtauto en tractor over kleine en grote afstanden bereikbaar 
moeten zijn. Gemert-Bakel kiest voor aanpassing en beheersing 
van de toenemende verkeersdrukte op alle trajecten. 
Het laatste kunstje, een groot en luxe vakantiepark op het 
mooiste stukje natuur in Bakel. De Dorpspartij claimt oplossingen 
voor een flinke aanwas van verwacht (auto)verkeer op de smalle 
binnenwegen. Minder auto alom, meer fietsen, vooral in 
natuurgebied dus. 
Daarmee is een strijd om de beschikbare ruimte ontstaan. Ruimte 
waar ons fietsverkeer een ruimere plaats verdient. Zeker waar de 
politiek steeds meer zou moeten kiezen voor kringloopeconomie. 
Doel is zoveel mogelijk voorzieningen op alle gebied, op korte en 
fietsbare afstand van elkaar.  
 

Snelfietstraject N272/N615 
De provincie wil rond deze trajecten focussen op Gemert-
Helmond, Gemert-Eindhoven met aansluitingen naar Den Bosch, 
v.v. Het aandeel N272 voor Gemert is tamelijk klein. Toch duiden 
zowel Fietsersbond als de Provincie een 6-tal belangrijke ‘black 
spots’ in het traject langs en door Gemert-centrum. Op het 
gemeentehuis zijn deze black spots inmiddels geland en 
besproken in de politiek. 
Op ZO Slim Bereikbaar kunnen we lezen dat het project 
Snelfietsroute Gemert-Helmond v.v. 2020-2022 gestart is. De 
uitvoering laat nog even op zich wachten (N279-perikelen). Op 
de site van de provincie wat betreft N272/N615 lezen we de 
definitieve en voor te stellen keuzes. 
Laarbeek kiest voor een route langs het bestaande tracé langs de 
Zuid-Willemsvaart. Ter hoogte van de grote rotonde N279/N615 
zouden beide fietsroutes vanuit Gemert en Beek & Donk aan 
kunnen sluiten op het bestaande tracé. 
Eerder kozen we als Fietsersbond afdeling Helmond, Laarbeek en 
Gemert een traject via de ‘Brabantse Kluis’, met aansluiting op de 
bestaande tracés richting Helmond-Noord v.v. Een definitief 
besluit ontbreekt alsnog 
 

West-Om/Heuvel, 
Hier is een fietsbrug over de N272 gepland, komende vanuit de 
Oostkant van Gemert. Dit is het zogenaamde ‘Broekstraat’ tracé. 
Hier ligt ook een grote rotonde voor allerhande verkeer richting 
Elsendorp, Boxmeer, Veghel, Uden, Helmond en Eindhoven v.v. 

            D i e s  v a n  S o e l e n  

Bericten uit Gemert-Bakel 

Fietspad aan de Oudestraat, rotonde ter hoogte van tankstation 
N272, wordt dubbelzijdig, vrijliggend fietspad, aan weerszijden 
van Oudestraat en rotonde. 
  
Koude oversteek ‘Eeuwsel’ 
Een veel gebruikte, maar beruchte en zeer onveilige oversteek 
voor Fietsers en wandelaars. Hier vond ruim een jaar geleden 
een dodelijk ongeval met een fietser als slachtoffer plaats. 
Als oversteek voor fiets-, hulpverlenings- en lokaal motorisch 

verkeer is hier een serieus voorstel voor ondertunneling gedaan.



 

 

 
Wie durft door te rijden 
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Fietsroute Vondellaan 

De Fietsroute Vondellaan wordt met een 1,80 meter brede 
fietssuggestiestrook op één wegvak samengevoegd. Dat 
betekent dat fietsers, brommers en motorisch verkeer, 
waaronder zwaar vracht- en landbouwverkeer, het wegvak 
mogen delen. Dat wordt een gecompliceerd verkeersonveilig 
gebeuren. Met roet- en luchtverontreiniging als stank voor 
dank. Uiteraard met een 30km-beperking. Toch vragen we ons 
af waarom de fietser niet meer ruimte krijgt. Het totale gebied 
is 20 meter of meer breed. Dus voldoende ruimte voor 
afgescheiden groen, fiets- en wandelroutes. 
Op dit moment is niet bekend of de combinatie fietsstallingen, 
supermarkt, OV en oversteekplaats in deze vorm blijft bestaan. 
De oversteekplaats voor grotere aantallen fietsers ter hoogte 
van de Boekelseweg, blijft onveranderd. Start werkzaamheden 
is maart/april, de fiets-, bus- en autoroutes worden omgeleid. 
Zie ook Ventiel 187. 

 
 

 

 

 

West Om / Heuvel, schoolfietsers vanuit Beek & Donk, over 
5 jaar over een (te hoge) fietsbrug? 
 

Oversteek ter hoogte van Vondellaan, Boekelseweg/N605, 
belangrijke fietsverbinding naar en van Boekel/Uden en de 
Noord-Om ri. N272, fietspaden in 2 richtingen, in slechte staat 
door verschuivende tegels, boomwortels en erosie, in de spits 

grotere aantallen school-, werk-, recreatief en lokaal fietsverkeer. 

Huidige situatie Vondellaan, ter hoogte van supermarkt en OV 
met Fietsenstalling OV-School-Werk-Lokaal-Kunstlokaal. 
 

(Advertentie) 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 

 
P a u l  K l o e t  

Berichten uit Helmond 
 

Kennismaking en overleg met wethouder Bonte 
Het heeft even geduurd, maar op 16 december hebben we als 
Onderafdeling Helmond van de Fietsersbond kennisgemaakt met 
wethouder Bonte, onder andere verantwoordelijk voor het 
Helmondse mobiliteitsbeleid. 
Aan de hand van onze agenda hebben we een groot aantal knel- en 
zorgpunten besproken. Daarom liep de afspraak ook een beetje 
uit. 
De gemeente werkt thans aan een Mobiliteitsvisie, waarvan het 
concept in februari gereed zou moeten zijn om deze in maart door 
het college te laten goedkeuren. Daarna zal deze aan verschillende 
belanghebbenden, waaronder onze onderafdeling, voor 
commentaar worden voorgelegd. Wij hebben al in 2021 onze eigen 
Verkeersvisie opgesteld en naar de gemeente gestuurd. We 
hebben dus al een kader om de gemeentelijke visie te kunnen 
beoordelen.  
Volgens de wethouder krijgen in de Mobiliteitsvisie de 
mobiliteitsvoornemens uit het Ambitieakkoord verder vorm. Een 
belangrijk voornemen is een transitie in het verkeer, die uiteindelijk 
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De wethouder heeft hier binnenkort overleg over met zijn 
collega van Nuenen. Ook hij vindt het van de gekke, dat de route 
nog steeds niet gereed is. Wij hebben nogmaals aangedrongen op 
een regiobrede inzet om de kruising van de Collse Hoefdijk met 
de spoorlijn ongelijkvloers te maken.  
Wat betreft de route naar Gemert wordt geprobeerd dit project 
los van de N279-problematiek te realiseren. Ook wordt er 
gestudeerd op de route naar Deurne; wij hebben onze mening 
gegeven en opnieuw gepleit voor een ongelijkvloerse kruising 
met de Lage Dijk. De route door het Groot Goor wil de 
wethouder in 2023 verhard hebben; hij wil nog wel overleggen 
met betrokken partijen.  
Tenslotte hebben we een voorstel achtergelaten voor een 
uitbreiding van het snelfietspadennet binnen Helmond, met name 
richting centrum en station. 
Ook de problemen met de fietsenstallingen hebben we 
besproken. Die bij het station heeft de aandacht van de 
gemeente. Duidelijk is, dat de toegang veel te weinig capaciteit 
heeft om een gehaaste reiziger naar binnen te krijgen. 

moet leiden tot minder 
autoverkeer in de stad. 
Daartoe wil hij dat de fietser 
voorrang krijgt in het 
gemeentelijke beleid en dat 
daar de verschillende 
maatregelen en projecten op 
zullen worden afgestemd. 
Dat sluit helemaal aan op 
wat wij in onze 
Verkeersvisie hadden 
opgeschreven, dus kunnen 
wij hier content mee zijn. 
De wethouder vertelde ook, 
dat hij kort na deze 
beleidsvisie een meer op 
uitvoering gerichte 
Fietsagenda wil presenteren. 
En voor ons ook belangrijk: 
In de Meerjarenbegroting is 
al rekening gehouden met de 
strekking van de 
Mobiliteitsvisie. Daarnaast 
zal extra personele capaciteit worden ingezet. 
We hebben het ook gehad over een aantal lopende grootschalige 
projecten, zoals de N279 en de N270. Bij de N279 zullen we 
betrokken blijven, terwijl onze adviezen over de N270 naar 
Deurne (2x1 plus parallelwegen) aansluiten bij die van Helmond en 
van Deurne. In de stad wil wethouder de N270 downgraden om 
daar mee doorgaand verkeer te weren en meer prioriteit te geven 
aan het stedelijke verkeer. In alle wijken wil hij 30km/u als 
standaard maximumsnelheid invoeren. Op de overige stadswegen 
lijkt dat nog een stap te ver. 
Natuurlijk hebben we het gehad over de snelfietsroutes met als 
grootste knelpunt de route naar Eindhoven, die maar niet opschiet. 

worden.  
Al langer is bekend, dat de Helmondse rotondes niet voldoen 
aan de eisen van veilig verkeer, of de fietsers nou voorrang 
krijgen of niet. Wij verwachten duidelijkheid in de 
Mobiliteitsvisie. 
Wethouder Bonte wil het Platform Verkeersveiligheid nieuw 
leven inblazen door het te betrekken bij het opstellen van een 
Beleidsvisie Verkeersveiligheid. 
Tenslotte zijn nog onderwerpen besproken, die ambtelijk 
afgehandeld kunnen worden. 
Wethouder Bonte wil twee maal per jaar dit overleg met de 
Fietsersbond inplannen. 

 

Wethouder Bonte denkt aan 
het plaatsen van extra 
openbare fietsrekken aan de 
zuidzijde van het station. Hij 
heeft niet zo veel problemen 
met een wat rommelige 
aanblik! 
De stallingen in het centrum 
blijven gratis: de oude controle 
komt weer terug; zo nodig 
komen er nog stallingen bij.  
Over fietsdiefstal kon de 
wethouder geen duidelijk 
beeld schetsen.  
Natuurlijk konden ook de 
verkeerslichten niet 
ontbreken. Wij hebben 
afgesproken te zullen 
aangeven, welke de tien ergste 
installaties zijn. Daarnaast 
hebben wij toegezegd aan te 
zullen geven, waar installaties 
opgeheven zouden kunnen 

 Lage Dijk 
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Omgevingsvisie Helmond 
In het kader van de Omgevingsvisie Helmond zijn wij 
vertegenwoordigd in de klankbordgroep. De gemeente Helmond 
had de klankbordgroep uitgenodigd voor een bespreking op 31 
januari van het eindconcept. Naast meer algemene opmerkingen 
hebben wij onze aandacht natuurlijk gericht op het mobiliteitsdeel. 
Daar is sprake van een mobiliteitstransitie, maar wat dat is is 
onduidelijk. Wat we over mobiliteit lazen is niets nieuws. Minder 
auto en meer lopen, fietsen en openbaar vervoer stond al in 
eerdere beleidsnota’s van de gemeente. Kennelijk moeten we 
wachten op de Mobiliteitsvisie voor we weten wat bedoeld wordt. 
Wij hebben in ieder geval aangegeven, dat voor ons een 
mobiliteitstransitie betekent, dat in de stad fietsen en lopen als 
primaire vervoerswijzen erkend moeten worden. We hebben 
verwezen naar onze eerder al ingediende Verkeersvisie 2021.  
 

N279 
Wij verwachten niet, dat de nieuwe aanpak van de N279 binnen 
een paar jaar tot concrete resultaten leidt. We hebben er daarom 
tijdens de informatie-bijeenkomsten van eind vorig jaar op 
aangedrongen, dat daardoor niet alle andere plannen en projecten 
rond de N279 jarenlang stil komen te liggen. Met name hadden wij 
daar de realisering van de snelfietsroute naar Gemert op het oog. 
De stuurgroep heeft ons commentaar serieus genomen. Op 9 
februari organiseert de gemeente Helmond een bijeenkomst, 
waarin de projecten in en om Helmond zullen worden benoemd, 
die voor een eerdere aanpak worden voorgesteld. De gemeente 
noemt zelf al de snelfietsroute naar Gemert en het viaduct over de 
N279 ter hoogte van de Vlierdensedijk. Wij zijn het daarmee eens. 
 

Verkeerslichten als obstakels 
In het stuk hiervoor staat, dat wij de wethouder aan zouden 
geven, welke verkeerslichten de grootste obstakels in de stad 
vormen. In 2012 hebben we in heel Zuidoost-Brabant metingen 
gedaan, maar de resultaten daarvan zijn verouderd en deels 
achterhaald. Wij hebben het voornemen in het voorjaar opnieuw 
op een aantal kruispunten cyclustijden en groentijden voor de 
fietser per richting te gaan meten. 
Vooruitlopend daarop hebben we in een notitie aan de 
wethouder maar weer eens duidelijk gemaakt, dat fietsers 
verkeerslichten als obstakels ervaren en ze daarom proberen te 
mijden door via sluiproutes of tegen het verkeer in te rijden. 
Ook hebben we benadrukt, dat verkeerslichten - ook slimme - 
maar een beperkte hoeveelheid informatie over een 
verkeerssituatie krijgen. Onnodig stoppen of wachten leidt tot 
roodnegatie, wat natuurlijk niet de bedoeling is. 
Wij hebben de wethouder al vast een aantal algemene 
oplossingen aangereikt: 
1. Verwijderen: bijvoorbeeld oversteek Hortsedijk, kruispunt 

Montgomeryplein; 
2. Vervangen door ongelijkvloerse kruisingen: bijvoorbeeld Lage 

Dijk en de hele N270; 
3. Kruispunt ombouwen naar een rotonde: bijvoorbeeld hele 

Heeklaan, entree Stiphout; 
4. Realiseren van meer voorsorteervakken, waardoor kortere 

cyclustijden en meer groen voor fietsers: bijvoorbeeld 
rechtsaffers op het Oostende en de Julianabrug; 

5. Voorstart voor fietsers op alle kruispunten.    
Wij zijn benieuwd, wat hierover straks in de Mobiliteitsvisie staat. 
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 M i c h e l  L i n t e r m a n s  

 Kortjes uit Deurne 
 

 N270 - reconstructie van deze weg, vanuit Deurne naar de 
Limburgse grens. De weg zou saai en onveilig zijn. Ze gaan 
tegen de zin van ons als Fietsersbond de fietspaden opheffen. 
Daarvoor in de plaats komen ventwegen waar 
landbouwvoertuigen en fietsen de plek delen, wij vrezen voor 
de veiligheid van de fietsers. 
 
OV-fietsen: nu staan er vier OV-fietsen op het station van 
Deurne, veel te weinig. Gelukkig komen er minstens vier bij dit 
voorjaar. Dat is positief en ik heb er namens de Fietsersbond 
voor gestreden. 
 
Het watertappunt bij het station is dankzij ProRail en de NS 
verplaatst waardoor overstekende voetgangers en fietsers geen 
hinder veroorzaken aan de gebruikers van het watertappunt - 
en andersom. 

 

Er wordt aantoonbaar minder in de auto gestapt om naar Fontys te 
gaan. Dat geldt dan vooral voor medewerkers, die vooral vaker 
voor de (elektrische) fiets kiezen. Studenten pakken weer net zo 
vaak de auto als voor de coronacrisis.   
De enquête werd vorige zomer uitgevoerd. Bijna de helft van alle 
medewerkers nam de moeite die in te vullen. Van de studenten 
was dat 7,6 procent.  
Sinds vorig jaar heeft Fontys een nieuw vergoedingensysteem 
ingevoerd voor woonwerkverkeer, eentje die autogebruik 
financieel ontmoedigt door een lage vaste vergoeding. En 
ondertussen fiets (een vergoeding van 0,19 cent per kilometer) en 
ov (een NS businesskaart voor alle medewerkers) juist aanmoedigt. 
De vraag was of dit, alsook het meer thuiswerken en -studeren 
door corona én de gestegen brandstofprijzen, terug te zien zou in 
de enquêteresultaten.  
Ja dus. 
 
Medewerkers 
Allereerst de medewerkers. 39 procent van hen komt met de auto 
naar het werk. Dat is beduidend minder dan de 48 procent die dat 
in 2018 nog deed en zelfs 20 procent minder dan in 2016. 
Fietsgebruik steeg in dezelfde periode van 31 naar 35 procent, 

openbaar vervoer van 20 naar 25 procent.  
De auto wordt door medewerkers vooral gekozen omdat het 
de snelste manier is, de fiets omdat het het gezondst is en het ov 
omdat het het goedkoopst is. De veranderingen in reisgedrag 
laten zien dat automobilisten en fietsers net iets vaker het ov 
nemen indien er een alternatief wordt gezocht, en de ov-reiziger 
dan vooral voor de auto kiest.  
Automobilisten voeren ook de brandstofprijzen en de 
fietsvergoeding op als reden om de auto te laten staan. Slechts 
12,6 procent van alle automobilisten komt overigens met een 
elektrische of hybride auto naar Fontys.  
 

Studenten 
Het autogebruik nam bij studenten juist toe vergeleken met 
2020: van 12 naar 18 procent. Terwijl 22 procent met de fiets en 
59 procent met het ov naar hun school komt. Vergeleken met 
pre-corona zijn die cijfers vrijwel gelijk gebleven aan de 
vervoerswijze zoals die in 2018 gemeten werd. 
Wel is er een klein verschil te zien per reisafstand. Tot 7,5 
kilometer wordt net iets vaker de auto genomen en iets minder 
de fiets. Van 7,5 tot 15 kilometer is de fiets populairder 
geworden en wordt minder vaak het ov gebruikt.  
Gevraagd naar wat de reden is voor een bepaalde 
transportkeuze zeggen de meeste autogebruikers en fietsers 
onder de studenten dat dit de snelste methode is en noemen de 
ov'ers de lage kosten als hoofdreden. Als studenten voor 
alternatief vervoer kiezen, is de auto voor zowel fietsers als 
ov'ers populairder dan twee jaar geleden, terwijl automobilisten 
nu vaker voor het ov kiezen.    

 

 J a n  L i g t h a r t  

Goed nieuws:  
Fontys vaker op de fiets 
 

(Advertentie) 
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SCHADEMELDINGEN FIETSPADEN 
Schademelding kan ook via Meldpunt 
Fietsersbond:  
www. meldpunt.fietsersbond.nl 

Asten 
Asten, Heusden, Ommel 
0493-671212 Klantencontactcentrum 
Via Internet: www. asten.nl  

Bergeijk 
Bergeijk, Luijksgestel, Riethoven, Walik, 
Weebosch, Westerhoven 

0497-551480 Meld- en herstellijn, Hr. Ferry 
Janssen 

Via Internet: www. bergeijk.nl  

Best 
0499-360360 Algemene Klachtenlijn 
Via Internet: www. gemeentebest.nl  

Bladel 
Bladel, Casteren, Dalem, Hapert,  
Hoogeloon, Netersel 

0497-361661, Wegbeheerder Hr. Vennix. 
Via Internet: www. bladel.nl 

Cranendonck 
Budel, Budel-Dorpplein, Budel-Schoot, 
Gastel, Maarheeze, Soerendonk 

0495-431222 of 140495 
Via Internet: www. cranendonck.nl 

Deurne 
Deurne, Helenaveen, Liessel, Neerkant, 
Vlierden 

0493-387711 Klantencontactcentrum 
Via Internet: www. deurne.nl  

Eersel 
Duizel, Eersel, Knegsel, Steensel,  
Vessem, Wintelre 

0497-531300 Telefooncentrale 
Via Internet: www. eersel.nl  

Eindhoven 
Centrale klachtennummer 14040 
Via Internet: www. eindhoven.nl 
Of BuitenBeter app 

Geldrop – Mierlo  
Centrale klachtennummer 14040 
Via Internet: www. geldrop-mierlo.nl 

Gemert – Bakel  
Bakel, De Mortel, De Rips, Elsendorp, 
Gemert, Handel, Milheeze 

Via Internet: www. gemert-bakel.nl  

Heeze – Leende  
Heeze, Leende, Sterksel 
040-2241536 Hr. v. Meerwijk (voor 
veiligheid) en Hr. Welters (Beleid) 

Via Internet: www. heeze-leende.nl 

Helmond 
0492-587690 Klantencontactcentrum of 
140492 

Via Internet: www. helmond.nl 

Laarbeek 
Aarle-Rixtel, Beek en Donk, Lieshout, 
Mariahout 

0492-469700 Hr. Leduc of Hans Kuijpers 
Via Internet: www. laarbeek.nl 

Nuenen 
040-2631699 Meldpunt 
Via Internet: www. nuenen.nl 

Oirschot 
Oirschot, Oost- West- en Middelbeers, 
Spoordonk 

0499-583333 Hr. Verouden 
Via Internet: www. oirschot.nl 

Reusel – De Mierden  
Hooge Mierde, Hulsel, Lage Mierde, Reusel 
0497-650650 Afd. Woonomgeving 
Via Internet: www. reuseldemierden.nl  

Someren 
Lierop, Someren, Someren-Eind, Someren-
Heide 

0493-494888 Telefooncentrale 
Via Internet: www. someren.nl  

Son en Breugel 
0499-491491 Klantencontactcentrum 
Via Internet: www. sonenbreugel.nl 

Valkenswaard 
Dommelen, Valkenswaard 
040-2083444 Klantencontactcentrum 
Via Internet: www. valkenswaard.nl 

Veldhoven 
Oerle, Veldhoven 
040-2584444 Telefooncentrale of 14040 
Via Internet: www. veldhoven.nl  

Waalre 
Aalst, Waalre 
040-2282500 Klantencontactcentrum 
Via Internet: www. waalre.nl  

 

BEWAAKTE FIETSENSTALLINGEN 

Best 
Fietsenstalling NS Station, gratis 

 ma t/m vrij: 06.00 – 20.15 uur 
In het weekend gesloten. Naast de bewaakte 
stalling is er een weekend- en nachtstalling. 

Eindhoven – Gratis bewaakte fietsen-
stallingen 
18 Septemberplein 

 ma t/m za: 7.00 – 23.30 uur 

 zondag: 11.00 – 23.30 uur 

 Openingstijden bij evenementen worden 
bij de stalling aangegeven 

Heuvelgalerie 

 ma t/m do: 08.00 – 22.30 uur 

 vrijdag & zaterdag: 08.00 – 4.30 uur 

 zondag: 11.00 – 22.30 uur 

 Openingstijden bij evenementen worden 
bij de stalling aangegeven 

Winkelcentrum Woensel 

 ma t/m do: 08.00 – 19.00 uur 

 vrijdag: 08.00 – 21.30 uur 

 zaterdag: 08.00 – 18.00 uur 

 koopzondag: 11.00 – 18.00 uur 

 Openingstijden bij evenementen worden 
bij de stalling aangegeven 

Eindhoven – Bewaakte fietsenstallingen 
tegen betaling 
NS-station, zuidzijde (Stationsplein) 

 Kwartier voor de eerste trein tot  
een kwartier na de laatste trein tijdens 
reguliere dienstregeling. (Niet geopend 
tijdens nachtnet-dienstregeling.) 

NS-station, noordzijde (Neckerspoel) 

 ma t/m vrij: 6.30 – 20.00 uur 
Voor tarieven zie: www. ns.nl  

Helmond ** 
Piet Blomplein 

 ma: 10.30 – 18.30 uur 

 di t/m do: 08.15 – 18.30 uur 

 vrij: 08.15 – 21.30 uur 

 za: 08.15 – 18.00 uur 

Doorneind 

 ma t/m wo: 07.30 – 21.00 uur 

 do t/m vrij: 07.30 – 22.00 uur 

 za: 07.30 – 18.00 uur 

Kasteel Traverse 

 ma: 10.30 – 18.30 uur 

 di t/m do: 08.15 – 18.30 uur 

 vrij: 08.15 – 21.30 uur 

 za: 08.15 – 18.00 uur 
Van vrijdagavond 21.30 uur tot maan-
dagochtend 10.30 uur is de stalling vrij 
toegankelijk en is er alleen camerabewaking. 

Steenwegkwartier 

 7 dagen per week 24 uur per dag 
Alleen cameratoezicht. 

** Op koopzondagen zijn alle bovenstaande 
stallingen geopend van 11.00 – 18.00 uur 

Fietsenstalling NS Helmond Centraal 

 Kwartier voor de eerste trein tot  
een kwartier na de laatste trein tijdens 
reguliere dienstregeling. (Niet geopend 
tijdens nachtnet-dienstregeling.) 

Voor tarieven zie: www. ns.nl  

 

 
 
 
 
 
 
RECREATIE EN OVERIGE ADRESSEN 
Stichting Landelijk Fietsplatform 
Postbus 846, 3800 AV Amersfoort 
033-4653656 
Website: fietsplatform.nl 
E-mail: info@ fietsplatform.nl 

Stichting Vrienden op de fiets 
Postbus 7471, 2701 AL Zoetermeer 
079-3238556 
Website: www. vriendenopdefiets.nl  
E-mail: administratie@ vriendenopdefiets.nl  

Nederlandse Spoorwegen Regio Zuid 
Gebouw Noordzicht 
Neckerspoel 22, 5611 AD Eindhoven 
Website: www. ns.nl  
E-mail: via de virtuele medewerker 
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9292 Reisinformatiegroep bv. 
Postbus 19319, 3501 DH Utrecht 
Website: www. 9292.nl  
E-mail: via de website 

ROVER 
Postbus 2132, 3800 CC Amersfoort 
033 4220450 
Website: www. rover.nl  
Klachten via de website 

Programma bureau Brabant Veiliger, 
Veiligheid in Brabant, 
Postbus 90151, 5200 MC Den Bosch 
Website: www. brabant.nl/subsites/ 
brabant-veiliger.aspx 

E-Mail: veiligheid@ brabant.nl  

Ezine Nieuwsbrief ‘Verkeersveilig’ 
Redactie: Marion van den Moosdijk 
E-mail: mexin@ iae.nl 

SWOV (St. Wetenschappelijk Onderzoek 
Verkeersveiligheid) 

Postbus 1090, 2260 BB Leidschendam 
Website: www. swov.nl  
E-mail: info@ swov.nl 

CROW, adviesbureau 
Postbus 37, 6710 BA Ede 
Website: www. crow.nl  
E-Mail: klantenservice@ crow.nl 

Veilig Verkeer Nederland 
Postbus 66, 3800 AB Amersfoort 
088-5248800 
Website: www. veiligverkeernederland.nl  
E-mail: info@ vvn.nl 

Veilig Verkeer Nederland 
Regio Zuid (Limburg, Noord-Brabant, Zeeland) 
Beekstraat 546001 GJ Weert 
088- 524 88 50 
E-mail: steunpuntzuid@vvn.nl 

Vrienden van de Voetveren 
Veulenkamp 2, 3848 BG Harderwijk 
Website: www.voetveren.nl  

SCHADEMELDING FIETSBEWEGWIJZERING 

Het centrale meldpunt voor fietsknooppuntenborden en LF-routeborden is: www. bordjeweg.nl. 
Dit is het meldpunt van Nederland Fietsland en is ook bereikbaar via een link op de site 
www. nederlandfietsland.nl of rechtstreeks via http ://meldsysteem.nederlandfietsland.nl. 
Je komt in beide gevallen op hetzelfde meldpunt uit.  

Bordjes Rondje Eindhoven: info@ ronnico.nl 

Overige bewegwijzering: www.  bewegwijzeringsdienst.nl/schade-melden  

 

INTERNETADRESSEN 

Fietsersbond: www. fietsersbond.nl  

Fietsersbond Noord-Brabant: 
https://noordbrabant.fietsersbond.nl 

Fietsersbond Fietsrouteplanner: www. 

routeplanner.fietsersbond.nl  

Fiets Startpagina: www. fietsstartpagina.nl  

ANWB Fietsweerbericht: www. 

anwb.nl/fietsen/fietsweerbericht/fietsweer-
bericht,/index.html 

NS fiets: www. nsfiets.nl 

 

Correcties of aanvullingen kunnen 
gemeld worden aan Bart Brouwers 
ventielredactie@ gmail.com 

CONTACTPERSONEN 

Asten 
Vacature 

Best 
Hetty Otten 
0499-374356 
ottrans@ iae.nl 

Bergijk 
Vacature 

Bladel 
Vacature 

Cranendonck  
G. Vlassak,  
0495-493687 
gvlassak@ kpnmail.nl 

Deurne 
Michel Lintermans,  
0493-312520, 
michellintermans@outlook.com 

Eersel 
Tom Verspaandonk 
0497-514736 
t.c.verspaandonk@hccnet.nl 

Gemert-Bakel 
Dies van Soelen 
06-24581030 

Organisatie van de Regio 
REGIOBESTUUR 

Voorzitter: 
Annemie Driessen 
Eindhoven 
06-38783314 
fbannemie@ hotmail.com 

Secretaris: 
Hans Freriks  
Eindhoven 
06-44502653  
zuidoostbrabant@fietsers-
bond.nl 

Penningmeester: 
Frank Meertens  
Son en Breugel  
06-12062177 
frankmeertens@kpnmail.nl  

Bestuurslid: 
Dick Verhaart 
Eindhoven 
06-81109258 
dickverhaart@gmail.com 

ONDERAFDELINGEN 

Eindhoven 
Pieter Nuiten 
06-51758275 
eindhoven@ fietsersbond.nl  
eindhoven.fietsersbond.nl  

Geldrop – Mierlo 

Rob van Stratum 
06-24506341 
robvanstratum@gmail.com 

Heeze – Leende 
Arnold Niessen 
040-2240064 
heeze@ fietsersbond.nl 

Helmond  
Wim Raaijmakers 
0492-541622 
helmond@ fietsersbond.nl 

Nuenen 
Marten Sikkens 
06-26832435 
nuenen@ fietsersbond.nl 

Valkenswaard 
Mark Somers  
valkenswaard@fietsersbond.nl 

Waalre 
Michael Janssen  
06-28893781 
mchl.jnssn@gmail.com 

diesvsoelen@hotmail.com 

Laarbeek 

Rini Daniëls 
0492 382340 

rinidaniels@onsbrabantnet.nl 

Oirschot 
Vacature 

Reusel-DeMierden 
Vacature 

Someren 
Vacature 

Son en Breugel 
Frank Meertens 
06-12062177 
frankmeertens@kpnmail.nl  

Veldhoven 
Willem de Bruijn 
06-53944769 
Willem.debruijn@xs4all.nl 

INTERNETADRESSEN 

Regio: http://zuidoostbrabant. 
fietsersbond.nl  
Eindhoven: http://eindhoven. 
fietsersbond.nl 

 

 



 

                                                                                                                                                                                                                                                          

Colofon 

Ventiel is een uitgave van de Fietsersbond, afdeling 
Zuidoost-Brabant en verschijnt vier keer per jaar 

Ledenadministratie  
(abonnementen, adreswijzigingen e.d.)  
Fietsersbond, Nicolaas Beetstraat 2a,  
3511HE Utrecht 
tel. 030-2918171 
www.fietsersbond.nl/contact 

Redactieadres 
Bart Brouwers 
ventielredactie@gmail.com 

Redactie en vormgeving 
Bart Brouwers, Jim Bullock,  
Paul Stege   

Fotografie 
Bart Brouwers, Matthew Bruno, Jim Bullock, 
Marion Jansen, Paul Kloet, Arnold Niessen,  
Pieter Nuiten, Bart van Overbeeke, slimfietsen.nl,  
Dies van Soelen Rob van Stratum  

Coördinatie verspreiding 
René van de Laar en Annemie Driessen 
Tel.Annemie 06-38783314 tel.René 06-30313981 
of e-mail renemvandelaar@outlook.com 

Kopij en illustraties 

Het volgende nummer van Ventiel ver-
schijnt in juni 2023. Kopij graag vóór 
1mei naar het redactieadres sturen. Foto’s 
en andere leuke, toepasselijke illustraties 
zijn evenzeer welkom!  
De redactie behoudt zich het recht voor 
ingezonden stukken in te korten. 

Bericht voor bezorgers 
De volgende Ventielen worden in het begin 
van de maand juni bij de bezorgers 
afgeleverd. Als u niet in staat bent ze 
binnen korte termijn rond te brengen, 
neem contact op met René van de Laar,  
tel. 06-30313981 
of e-mail renemvandelaar@outlook.com.  

Adverteerders 
Landschap Reisboekwinkel, Eindhoven 

Eugène Piters Wijnen, Eindhoven 

Jongens van de reisvereiging, Eindhoven 

Richard Maas Tweewielers, Eindhoven 

Hut van Mie Pils, Aalst-Waalre 

Eetcafé Zomerhof, Valkenswaard 

Verzorging drukwerk  
Vane Druk, Helmond  

Oplage: 1310 

Ventielekes 
‘Ventielekes’ van leden die 
betrekking hebben op alles 
wat met fietsen te maken 
heeft, zijn gratis. Deze zijn 
altijd kort en krachtig en 
worden eventueel door de 
redactie ingekort. 
Ventielekes zijn nooit 
commercieel van aard. 
Commerciële mededelingen 
kunnen als advertentie 
worden aangeboden. 

Advertenties 

Kosten van een advertentie: 

 1/1 pagina: € 110,- per      
nummer, € 300,- per jaar 

 1/2 pagina: € 75,- per 
nummer, € 220,- per jaar 

 1/4 pagina: € 45,- per 
nummer, € 155,- per jaar 

 1/8 pagina: € 30,- per 
nummer, € 100,- per jaar 
 


